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Nr. 105  din 16 iunie 2020 

Dlui Sergiu PUȘCUȚA,  

Viceprim-ministru, Ministrul finanțelor al 

Republicii Moldova 

Copia: Cancelaria de stat 

Membrii CALM 

Stimate Domnule Viceprim-ministru, ministru al finanțelor, 

 

În data de 5 iunie curent a avut loc ședința on-line dintre reprezentanții Ministerului 

Finanțelor, Cancelariei de Stat și a contabililor din cadrul a peste 100 de primării din țară. Pe această 

cale CALM își exprimă recunoștința pentru disponibilitatea angajaților Ministerului Finanțelor și 

altor instituții publice centrale de stat de participare la ședința vizată și pentru timpul acordat în 

vederea oferirii de răspunsuri contabililor la o serie de subiecte de actualitate – fapt care va 

îmbunătăți starea lucrurilor în domeniu.  

Cu această ocazie CALM remite în atenția Dumneavoastră lista subiectelor abordate pe durata 

acestei ședințe și expunerea succintă a răspunsurilor oferite de către reprezentanții autorităților 

publice centrale de stat la întrebările puse de către contabili. Propunem respectuos pe această cale în 

cadrul procesului de elaborare a politicilor publice să se țină cont de acele aspecte critice discutate 

pe durata acestei ședințe, în partea ce vizează nemijlocit condițiile de  activitate a autorităților publice 

locale. Concomitent, în cazul în care pe durata ședinței nu s-a reușit să se ofere un răspuns exhaustiv 

la toate întrebările adresate din partea contabililor, rugăm prezentarea unei poziții oficiale a instituției 

pe care o conduceți la aceste întrebări în vederea remiterii tuturor contabililor din cadrul primăriilor 

din țară în calitate de note metodologice care să asigure o mai bună desfășurare a activităților zilnice 

ale acestora.  

Anexă: Sinteza întilnirii pe platforma ZOOM a contabililor din cadrul APL cu Ministerul 

Finanțelor din data de 05.06.2020 pe 11 file. 

 

Cu respect, 

Viorel FURDUI 

Director Executiv al CALM 

  

Ex: Gîrbu Viorel, expert CALM / Tel: (022)-22-35-09 

mailto:info@calm.md
http://www.calm.md/
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Data:  5 iunie 2020 

Întâlnirea pe platforma ZOOM a contabililor din cadrul APL de nivel 1 cu reprezentanții 

Ministerului Finanțelor  

Opinia Ministerului Finanțelor cu referire la problemele abordate în demersul CALM: 

- Înregistrarea contractelor la trezorerii: 

o În legătură cu situația de urgență din data de 30 martie, s-a schimbat modalitatea de 

activitate a trezoreriilor regionale. Sistemul MTender, nu lucrează, contractele se 

înregistrează fizic. Fizic în oficiile trezoreriilor au rămas puțini lucrători. 

Înregistrarea contractelor durează mai mult. La ziua de astăzi sunt neînregistrate 28 

contracte. Contractele sunt înregistrate în registru și sunt examinate suplimentar. 

Ministerul Finanțelor depune eforturi suplimentare în vederea identificării a unor 

surse suplimentare de finanțare a bugetului de stat, trebuie să fim prudenți în 

cheltuirea banului public. Ministerul Finanțelor este responsabil de executarea 

Bugetului Public Național, în acest sens în conformitate cu legea Ministerul 

Finanțelor monitorizează modul de cheltuire a mijloacelor publice. Contractele care 

încă nu sunt înregistrare, Ministerul Finanțelor solicită a fi informat suplimentar, 

deoarece aceste contracte presupun executarea unor cheltuieli neprioritare. 

Întrebări puse pe durata ședinței: 

1. Veronica Herța: dreptul de utilizare de către APL economiilor la transferurile cu destinație 

specială în domeniul de învățământ, pe alte destinații (reparații, mobilier…) să existe o 

scrisoare din partea Ministerului Finanțelor că nu vor exista tergiversări la folosirea acestor 

mijloace? 

• TSD acoperă prioritar cheltuielile de salarizare și serviciile comunale. Acest fapt nu 

exclude dreptul folosirii acestor transferuri în cadrul acelorași instituții, în alte 

scopuri. Economiile pot fi redistribuite. 

• Metodologic redistribuirea de la un articol la altul a soldurilor de mijloace pentru 

finanțarea a acelorași instituții este permisă, dar, făcând referire la situația dificilă din 

anul curent, recomandarea este să fim responsabili. Mijloacele să nu fie cheltuite cu 

orice preț. Posibil că Ministerul Finanțelor va veni cu o opinie oficială în acest sens. 

Trebuie să ne abținem de la cheltuieli neprioritare, care pot fi amânate. 

2. Veronica Herța: deci va exista o selectare a cheltuielilor care vor fi finanțate, contrar 

normelor metodologice? 

•  Examinând situația la moment, 8 contracte din cele 28 neînregistrate la moment, 

sunt cu procurarea de automobile. Cât de necesare sunt aceste cheltuieli. 

Redistribuirea  acestor mijloace la alte tipuri de cheltuieli care pot fi calificate mai 

importante pentru comunitate (reparație drumuri, iluminat…) vor fi acceptate.  
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3. Viorel Furdui: La acest capitol, există o anumită discuție, poziția dată este clară în partea ce 

ține de transferurile cu destinație specială. În partea ce ține de veniturile proprii ale APL, 

situația dată este discutabilă. Ministerul Finanțelor realizează în acest sens controlul 

oportunității, care este interzis prin lege. Este dificil de a estima cât de prioritară este o 

cheltuială. Primăriile având consilii locale sunt sub monitorizare permanentă.  

• Vă chemăm la dialog, atunci când veniturile proprii sunt sub 30% din bugetul 

primăriei, iar procurarea de automobil este din solduri, apar întrebări. 

4. Primaria s.Colonita : contractele care sunt inregistrate la distanta vor trebui prezentate pe 

suport de hartie pentru a le fi aplicata stampila de inregistrare? 

• Da, trebuie prezentate cu aplicarea ștampilei umede. 

5. Primaria Bahrinesti : referitor la lucru cu trezoreria am dori ca sa ne fie imprimate extrasele 

bancare sau sa ne fie elaborata o programa pentru contabili ca sa le putem imprima sa fie un 

extras total cum era,  nu pe fiecare institutie in parte. 

• CTIF lucrează la implementarea acestei sarcini.  

6. primaria Dorotcaia Berzan Zaclita : Cum se face achitarea salariului angajatilor gradinitei si 

scolii de arte in perioada de sistare a procesului de invatamint in perioada de stare de 

urgenta. 

• ? 

7. Saviţki Elena : În perioada stării de urgenţă angajaţii Gădiniţei din localitate au fost în 

concedii ordinare, cum stabilim performanţa pentru următorul trimestru? 

• De regulă performanța se achită pentru trimestrul precedent, dacă angajații au fost în 

concedii, nu merge vorba de performanță.  

8. primaria Dorotcaia Berzan Zaclita : Cum vor fi incheiate contractele de achizitie pentru 

alimentatie pentru sem.I. neutilizate 

• ? 

9. primaria Dorotcaia Berzan Zaclita : acordurile aditionale se vor inregistra in online pe posta 

electronica? 

• Pe suport de hârtie 

10. Corina Turutea : vor fi înregistrate contractele finanțate din fondul rutier? 

• da 

11. Primaria s.Colonita : este permisa chiar si redistribuirea TDS, adica economiile formate 

pentru procurarea produselor alimentare sa fie utilizate pentru procurarea mobilierului, spre 

exemplu? caci la moment are loc reparatia capitala la aceasta gradinita 

• ? 

12. Grumatchi Maria : Grumatchi Maria Daca gradinitele nu se vor deschide, cu produsele 

alimentare  ce facem?  

• ? 

13. Viorel Furdui: Sunt copii din familii defavorizate, pot fi distribuite pachete alimentare. 

Necesită a fi o decizie comună inclusiv și din partea Ministerului Finanțelor (permisiune). 

• Rog elaborarea unor propuneri în scris, o să identificăm o soluție. 
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14. Primaria Bumbata Contabil : problema cu produsele alimentare trebuia pusa inca de la 

inceputul carantinei, dar acuma la multe din produse termenul de valabilitate a expirat deja 

și vor fi probleme la darea de seama 

• ? 

15. Primaria Bahrinesti : cum vom proceda cu angajatii gradinitei daca gradinitele nu se 

redeschid? 

• În sectorul bugetar se va folosi termenul ”staționarea”. Odată ce a fost sistat procesul 

educațional, angajatorul trebuie să decidă dacă unele persoane pot activa în 

continuare (în instituție sau la distanță), pentru aceste persoane se stabilește program 

de muncă și salarizarea se face în mod corespunzător. Pentru persoanele cărora nu li 

s-a identificat vreo activitate, se dispune staționarea, care conform Codului Muncii, 

poate fi dispusă pentru instituție în întregime sau pentru un grup sau chiar un salariat. 

Retribuirea muncii în perioada de staționare se face în proporție de cel puțin 2/3 din 

salariul lunar. În perioada stării de urgență a fost dispusă achitarea salariului integral 

pentru persoanele în ”staționare”. După trecerea perioadei stării de urgență, ne vom 

conduce de prevederile Codului muncii, la decizia conducătorului salariul va fi 

stabilit la nivelul de cel puțin 2/3 din salariu, în limita fondului de retribuire a muncii. 

• Pentru angajații care au epuizat concediile de odihnă, altă posibilitate decât 

staționarea nu există. Va fi distribuită o circulară care să explice aceste aspecte.  

• Salariații merg în concediu nesiliți de nimeni, în baza cererii. 

16. Grumatchi Maria : Grumatchi Maria, Сompensatia  de 2000 lei pentru  educatori putem deja 

sa le acordam? 

• Da, dacă a expirat un an de zile. Aceste cheltuieli sunt bugetate.  

17. Primaria Inesti : premia anuală pentru anul 2019  va  fi  achitată  sau  nu? 

• În anul 2020 sustenabilitatea financiară este sub semn de întrebare, este încă în 

discuție, se va decide în a doua jumătate a anului în funcție de situație. 

18. Saviţki Elena : Dacă angajaţii grădiniţelor sunt implicaţi în lucrările  de reparaţie, îi putem 

considera în lucru şi să le achităm salariile integral? 

• Da, persoanele sunt la serviciu, doar că vor exercita alte funcții. Salarizarea este în 

condiții obișnuite. 

19. Veronica Herța: Salarizarea angajaților din serviciul financiar contabil din APL; dacă există 

o viziune de modificare a cadrului normativ? 

• Se analizează situația, inclusiv clasarea în categorii, numărul de copii a scăzut, 

salariul nu ține cont de aceste aspecte, întrebarea este în discuție. 

20. Viorel Furdui: propunerea CALM este să fie oferită o marjă de libertate mai mare APL în 

acest domeniu. Migrația este un avantaj, contabilii pot lucra în mai multe primării, este un 

deficit de cadre, restricții și egalitarismul este dăunător.  

• Există riscul că ar fi o migrație de cadre în primăria învecinată. Sperăm că APL se 

descurcă singure pe competențe proprii (salarizarea), atunci vorm reveni la această 

problemă. 
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21. Primaria s.Colonita : Сompensatia  de 2000 lei pentru  educatori putem deja sa le acordam? 

• ? 

22. Primaria Tarigrad : În luna aprilie la gradiniță o educătoare a fost în concediu se cumuleză 

functia  daca lucrul a fost de la destanță? 

• ? 

23. primaria Dorotcaia Berzan Zaclita : Cum se califica functia de metodist la gradinita de 

copii(este inlocuitorul sefei de gradinita de copii sau nu) si cum se achita salariul la 

inlocuirea sefei de copii de catre metodist pe perioada de concediu 

• ? 

24. Vera Nita, Primaria Peresecina : Buna ziua. Daca angajatii institutiilor prescolare sunt 

tarificati cu incarcatura de 1.15, in caz de stationare se achita integral ? 

• ? 

25. primaria Dorotcaia Berzan Zaclita : se achita plati specifice pentru lucrul efectuat online la 

angajatii gradinitei? 

• Ce fel de plăți specifice? Dacă este depășit numărul de copii cu care se lucrează, da. 

Depinde de natura acestor plăți și dacă on-line se realizează această activitate. 

26. Primaria Bumbata Contabil : Nu toti primarii sunt obiectivi in privinta salariului unui 

specialist si a unui sef de căminul cultural sau biblioteca 

• Care este viziunea la acest capitol? 

27. Viorel Furdui: Legea trebuie să stabilească doar minimum garantat.  

28. Primaria Bahrinesti : contabilul sef poate sa cumuleze functia de director camin cultural pe 

0.5 unitati 

• da 

29. Razeni Contabil : de ce nu se achita sporul cu caracter specific specialistilor primariei? 

• Legea 270 nu prevede acest spor pentru funcționarii publici.  

30. Rudnitcaia Alla Balti : Se permite redistribuirea mijloacelor bugetare economisite in cadrul 

aceleiași programe de pe o instituție pe alta? 

• da  

31. Primaria Bahrinesti : Angajarea bibliotecarei sa face prin concurs sau nu? 

• Trebuie consultată legea cu privire la biblioteci 

32. Viorel Furdui: Cum să facem ca un contabil (alți specialiști din cadrul APL) să poată presta 

servicii la mai multe primării? În ore suplimentare? 

•  HG201 are într-o anexă cu privire la modul de cumulare a funcțiilor pentru un 

funcționar public. Funcționarul poate presta activitate, alta decât activitatea de bază. 

Problema este de competența Cancelariei de stat. 

• Acest lucru vorbește de un exces de personal în cadrul primăriilor. Este o soluție 

discriminatorie față de alți angajați. 

33. Corina Turutea : Cum procedam, primăria noastră este in dificit de vreo 2 milioane la 

salariu le grădinițe? In cazul că se deschid grădinițele. Ne ajunge numai pina in luna 

octombrie. 
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• ? 

34. Primaria Bahrinesti : Cancelaria ne cere sa organizam concurs ca sef de biblioteca dar in 

state nu avem asa functie, e functia de bibliotecar cum procedam? 

• Rog să trimiteți pe email informația privind impedimentele. 

Raiga.ghilan@mf.gov.md  

35. Primăria Răzeni Bivol Maria : suplimentele pentru cumularea atribuțiilor se achita sau nu 

pentru angajații grădinițelor? 

• De la caz la caz. Dacă cadrul didactic cumulează pentru alt cadru didactic, sau are 

ore suplimentare, trebuie remunerat. Dacă este cadru didactic și cumulează funcții 

care la moment nu se desfășoară, suplimente nu se achită. 

36. Corina Turutea : Contabilul sef poate cumula un simplu contabil? E post vacant. 

• Da, în baza art.24 din legea 270 și poate fi retribuit până la 100% din salariul de bază 

pentru funcția vacantă. 

37. pr din Primaria Grinauti : contabilul sef este functionar public si poate sa cumuleze functia 

de 0,25 contabil tot in primarie 

• Da. 

38. primaria Dorotcaia Berzan Zaclita : Cum se califica functia de metodist la gradinita de 

copii(este inlocuitorul sefei de gradinita de copii sau nu) si cum se achita salariul la 

inlocuirea sefei de copii de catre metodist pe perioada de concediu 

• Nu cunosc dacă funcția de metodist este de înlocuitor a șefei grădiniței. Conducătorul 

face ordin de interimat metodistei, salariul va fi a șefei de grădiniță pe această 

perioadă.  Faceți un demers în adresa Ministerului Finanțelor. 

39. Primaria s.Colonita : mai sus a fost pusa intrebarea referitor la  daca se achita integral 

salariul persoanei angajata pe 1,5 unitati sau doar la functia de baza? 

• Dacă on-line se realizează și cea 0,5 unitate, salariul se achită, sau poate fi dispusă 

staționarea pentru cele 0,5 unități. Decide conducătorul instituției. 

40. Primaria Bumbata Contabil : un contabil bun poate sa reuseasca sa duca 2 sau mai multe 

institutii 

• Urmează a fi identificată soluția. 

41. Primaria Bumbata Contabil : mai bine sa se inchida primaria din lipsa de cadre(contabil)??? 

• ? 

42. Cojusna primaria : Solutia este de a majora salariile,atunci fiecare primarie va avea 

specialistul sau ,fara a cauta specialisti pentru cumulare. 

• De acord.  

43. Primaria s.Colonita : in luna aprilie educatorul a fost in concediu ordinar , se achita înlocuiri 

altei persoane pentru aceasta perioada? 

• Pentru perioada aflării cadrelor didactice în concediu, persoanele care înlocuiesc sunt 

remunerate. Unitățile de cadre didactice pentru a fi înlocuite, se planifică în buget 

alocații, remunerarea se face din aceste alocații. 

mailto:Raiga.ghilan@mf.gov.md
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44. Grumatchi Maria : Grumatchi Maria Dnul Botica  la 0,25 nu vine nimeni. Dar lucrul trebuie 

facut. Astfel contabilul-sef e nevoit sa lucreze gratis. 

• ? 

45. primaria Rogojeni : spuneti va rog cum platim salariu la lucratorii caminului cultural in 

perioada de pandemie si daca seful caminului cultural are dreptul sa cumuleze alta functie 

tot in cultura 

• Nu, art.24 din L270 specifică că conducătorul nu poate cumula funcții de execuție. 

Dacă lucrătorul activează, se plătește salariul, dacă se dispune staționarea, se 

reglementează în ordinul de staționare inclusiv și mărimea salariului. 

46. Primaria Bumbata Contabil : Cum se achita salariul unui antrenor  pe sport in cazul situatiei 

de carantina sau aceiasi stationare??? 

• Similar, or, activează, or este în staționare. 

47. Vera Nita, Primaria Peresecina : Buna ziua. Daca angajatii institutiilor prescolare sunt 

tarificati cu incarcatura de 1.15, in caz de stationare se achita integral ? 

• Staționarea se achită în mărime de cel puțin 2/3 din salariu, la decizia conducătorului 

instituției. 

48. Saviţki Elena : Dacă persoana este în lucru şi în timpul orelor de lucru înlocuieşte seful 

instituţiei, se salarizează suplimentar? 

• O să revin suplimentar 

49. Rudnitcaia Alla Balti : Cum poate fi clasa de salarizare a unui contabil sef al contabilitatii 

centralizate, avind un efectiv de personal mai mare de 2500 persoane si un buget administrat 

de peste 340 milioane lei anual, la acelasi nivel cu clasa de salarizare care se aplica in 

unitatile bugetare cu un efectiv de 100 unitati de personal, ceea ce nu corespunde nivelului 

de complexitate, responsabilitate si implicarea a contabilului sef al contabilitatii 

centralizate? 

• Nivelul de salarizare a contabililor se analizează la moment, se va veni cu soluții în 

viitor. 

50. Corina Turutea : Cum procedam, primăria noastră este in deficit de vreo 2 milioane la 

salariu le grădinițe? In cazul că se deschid grădinițele. Ne ajunge numai pina in luna 

octombrie. 

• Lunar se analizează date, la moment sunt resurse suficiente. Se vor aloca mijloace 

prin hotărâre de guvern 

51. Rodideal Tatiana : Сompensatia  de 2000 lei pentru  educatori putem deja sa le acordam?  

• Da 

52. Primăria s. Andrușul de Jos : Contabilul doi poate înlocui perceptorul fiscal si sa fie 

remunerat? 

• Art.24 permite acumularea atribuțiilor din funcția vacantă, cu remunerarea la nivel de 

100% 
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53. Raisa Ghilan: Ministerul Finanțelor a pregătit o instrucțiune metodologică cu recomandări 

cine poate fi numit în funcție de contabil superior, contabil șef .ș.a.m.d. Sunt în lucru 

reglementările privind numărul contabililor care pot fi angajați. 

54. Primaria Casunca r. Floresti : Daca nu functioneaza gradinita la moment li se achita 

sporurile cu caracter specific la ajutorii de educator 

• Cel puțin 2/3 din salariu dacă grădinița este în staționare 

55. Razeni Contabil : va fi acoperire financiara la solicitarile suplimentare pu anul curent? Si 

economiile formate la produsele alimentare pot fi redistribuite? 

• Se analizează datele permanent pentru a putea interveni prompt cu Hotărâre de 

Guvern (mai multe pe durata anului) 

56. Primaria Calarasi : vor trece grădinițele la bugetul de nivelul   II începînd cu anul 

2021 

• Ține de competența ministerului de profil.  

57. Viorel Furdui: Unele instituții la nivel central au acorduri cu sindicatele. Oferă aceste 

acorduri avantaje pentru funcționarii din cadrul primăriilor?  

• Aceste acorduri prevăd facilități suplimentare pentru angajați, ajutor material în caz 

de nașteri, îmbolnăviri, jubilee de ex. Nu sunt calificate ca cheltuieli de personal 

58. Raisa Ghilan: Pe perioada stării de urgență a fost restricționată acordarea de premii unice, 

începând cu 1 mai premiile unice pot fi acordate din economii.  

59. Viorel Furdui: Frecvent sunt aprobate hotărâri de guvern care pun pe seama administrației 

locale sarcini noi, dar nu se alocă mijloace financiare. De exemplu în partea ce ține de 

planul recruților, este o competență centrală, se pun obligații care au impact financiar, dar 

nu este aprobată sursa de acoperire a cheltuielilor, sau hotărârea trebuie să fie cu titlu de 

recomandare.  

• Ministerul Finanțelor a fost de partea APL, a solicitat mereu să se facă o evaluare 

financiară.  

60. Primaria Sauca : Atributiile unui functionar public pot fi executate de un alt lucrator din 

primarie,sau numai de un alt functionar public? 

• Legea stabilește că un salariat poate cumula atribuțiile unui alt salariat. Nu este o 

problemă dacă un angajat ar cumula o funcție de funcționar public, dacă se 

încadrează în cerințe (concurs, întrebări, probe scrise…). Ține de competența 

Cancelariei de stat, o să revin cu un răspuns. 

61. Primăria Colonița: În tabele de pontaj au fost prezentate datele privind orele prestate pentru 

funcțiile de bază și cumul, trebuie o decizie la nivel central 

• Da, se va veni cu recomandări. Se vor face recomandări cu dispunerea staționării, 

conducătorul va decide salariul conform Codului Muncii. Nu facem rețineri de 

salarii. 

62. Rudnitcaia Alla Balti : Cum calculam, pentru personalul auxiliar, performanta in trimestrul 

III, pentru rezultatele activitatii in trimestrul II, daca pentru aceasta categorie de personal 

salariul de baza a fost mentinut in volum deplin, pentru 8 ore, in conditiile cind activitatea 



9 
 

personalului dat a fost sistata cu recuperarea zilelor declarate libere pe timpul starii de 

urgenta? 

• Chiar dacă zile au fost declarate libere, au fost achitate. În perioada următoare 

personalul va recupera. Recomandarea este să fie păstrați indicatorii de performanță 

realizați anterior (până la pandemie) în vederea achitării performanței. Posibil se va 

aborda acest aspect în circulară care va fi remisă de Ministerul Finanțelor ulterior. 

63. GHEOEGHE GRECU : primăria Onișcani  de ce funcționarilor publici li se scade 6 clase 

pentru numărul de populație 

• ? 

64. Primăria Răzeni Bivol Maria : funcționar public debutant poate primi spor pentru 

performanță? 

• Nu sunt restricții, dacă acest lucru nu este limitat în regulamentele interne din 

instituție. 

65. primaria Rogojeni : Pr.Rogojeni, spuneti va rog de ce la functionarilor publici li s-au scos 5 

clase conform numarului mic de populatie, dar la sefii caminului cultural nu  

• L270 nu este perfectă. Carențele se elimină treptat 

66. Vera Nita, Primaria Peresecina : De ce specialistului cu studii medii de specialitate din 

primarie se scot 5 clase dar cadrelor didactice nu ? 

• Cerința față de nivelul de studii este stabilită în Codul educației, s-a aplicat această 

procedură. Sunt nemulțumiri. Este o întrebare la care se poate reveni. 

67. Primaria Calarasi : Concediul de rînd și buletinul de boală poate fi catalogat ca perioada 

temporar vacanta 

• Pe perioada vacantă se sistează contractele, pe perioadă de boală este permis 

deoarece se formează economii în fondul de salarizare  

68. Primaria Peticeni : Totusi cu inlocuirea directorilor cum se achita salariu 

• Interimatul funcție pentru o altă persoană. 

69. Viorel Furdui: este o problemă cu înlocuirile, educatorii pleacă în concediu, cum pot fi 

înlocuite persoanele? 

• Toate activitățile pe parcursul orelor de muncă se planifică. Se plătesc concomitent 

indemnizație de concediu și salariul persoanei care înlocuiește. Se calculează 

numărul de unități la planificarea bugetului. Înlocuire pe o oră se achită cu plata pe o 

oră, nu este o prevedere legală în acest sens. 

70. Rudnitcaia Alla Balti : daca instituta are deficit bugetar, poate administratia sa optimizeze 

cheltuielele de personal prin neachitarea performantei si caracterului specific orin acordul 

cu angajatii institutiilor 

• Da, nu mai puțin de 2/3 din salariu pe perioada staționării 

71. Vera Nita, Primaria Peresecina : Pentru cadrele didactice are cine sa le sara in ajutor, dar  

pentru functionarii publici cine va pune cuvint ??? cind pe timpul starii de urgenta totul a 

fost indeplinit in timp 

• ? 
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72. Primaria Bumbata Contabil : Sunt de parerea ca un angajat, care are studii in domeniu sau 

cel putin abilitati pentru a inlocui un functionar public s-ar putea de permis. Dar nu cred ca 

un paznic cu 9  clase ar putea inlocui un preceptor fiscal sau secretar cu atit mai mult un 

contabil. Caci se primeste ca sunt persoane cu studii in domeniu dar fara abilitati, 

nemaivorbind de o persoana fara studii 

• ? 

73. Jantuan Svetlana : Pentru contabil APL este strict necesar studii in domeniu, daca  are studii  

superioare incomplete(техникум)in alt domeniu 

• ? 

74. GHEOEGHE GRECU : primăria Onișcani  dacă instituția se lichidează cei care ating vărsta 

de pensie li se cuvine indemnizația de lichidare 

• ? 

75. Primaria Bahrinesti : Ca contabil APL am studii superioare in Informatica si l.Engleza, in 

fisa postului sunt specificate numai studii superioare. fara domeniu fara nimic .... cum achit 

salariu trebuie sa scad 5 clase sau nu? 

• Ca funcționar public sunt obligatorii studii superioare, dacă nu sunt cerințe în fișa 

postului, nu sunt motive de a diminua 5 clase. 

76. Primaria s.Colonita : de ce funcționarilor publici li se scade 6 clase pentru numărul de 

populație? 

• ? 

77. Botica Vasile: Cu referire la folosirea de economii pe alte destinații, aceste mijloace nu pot 

fi calificate ca fiind economi ci sold de alocații nealocat ca o consecință a conjuncturii. 

Recomandarea este să se abțină de la redirecționarea acestor resurse. Cum se întâmplă că 

sunt planificare surse pentru reparații dar nu sunt resurse pentru mobilier, aceste mijloace 

trebuiau planificate din start. 

78. primaria Grinauti : primaria Grinauti .Ni sa dat transferuri pentru reparatia capitala la 

gradinita suplimentar/corelat1/,putem sa le modificam la alta institutie  

• Da, dacă rămâne la același nivel educațional. 

• Dacă această sumă este alocată prin Legea bugetului de stat și este în anexa 7, nu se 

poate schimba la alt obiect, obiectele sunt aprobate de Parament, respectiv 

schimbarea se aprobă de Parlament (Curtea de conturi verifică inclusiv utilizarea pe 

obiecte, datele se conțin în nota informativă la legea bugetului, direcția investiții 

capitale din cadrul Ministerului Finanțelor informează la început de an cu privire la 

lista instituțiilor unde pot fi cheltuiți banii). 

• Au fost adresări oficiale din primării și Ministerul Finanțelor oferea permisiune 

79. Jantuan Svetlana : Primaria Pirlita Pentru contabil APL este strict necesar studii in  

domeniu, daca  are studii  superiare incomplete(техникум)in alt domeniu si vechimea in 

munca ca contabil APL 28 ani se scad 5 clase sau nu. 

• La moment nu există bază legală, se discută aceste aspecte pentru dezvoltarea bazei 

legale. 
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80. Raisa Ghilan: au fost elaborate note metodice în partea ce ține de nivelul de studii ale 

contabililor. 

81. Stella, prim.Cepeleuti, Edinet : Primaria noastra de citiva ani achita specialistul pe recrutare 

in baza de contract cu persoane fizice. Sintem printre putinii din raion. De ani de zile nu se 

rezolva aceasta problema. 

• ? 

82. primaria Rogojeni : spuneti va rog da la secretar daca nu are studii in domeniu dar are staj 

de lucru ca secretar 23 ani se scad 5 clase, multumesc 

• Similar, secretarul local este funcționar public, studiile superioare în administrare 

publică și drept sunt obligatorii. Totodată, APL pot angaja personal cu alt profil, dar 

cu studii superioare dacă după desfășurarea concursului repetat nu au găsit un 

suplinitor la funcția dată.   

83. GHEOEGHE GRECU : primăria Onișcani  conform hg  nr.595 din 26.06.2018 pnc.28 

finanțarea  cu privire la finanțarea postului de pompieri și salvatori pct.28 spune că bugetul 

de stat asigură finanțarea psp cu autocpeciale de intervenție utilaj și echipament specializat 

precum și pentru instruirea efectivului responsabil fiind inspectoratul cu mare regret pe 

parcursual a 8 ani de zile nu am avut de la bugetul de stat nici un leu 

• ? 

84. Saviţki Elena : Un angajat al primăriei fără  statut de funcţionar public poate cumula o 

funcţie vacantă de funcţionar public? (temporar) 

• O sa revenim mai târziu cu o clarificare. 

85. Rudnitcaia Alla Balti : intrebarea repetata, daca instituta are deficit bugetar, poate 

administratia sa optimizeze cheltuielele de personal prin neachitarea performantei si 

caracterului specific orin acordul cu angajatii institutiilor? 

• Dacă evaluarea este pozitivă, este obligatorie achitarea performanței, dacă nu se 

desfășoară toate activitățile, performanța poate să nu fie achitată 

86. GHEOEGHE GRECU primăria Onișcani  conform hg  nr.595 din 26.06.2018 pnc.28 

finanțarea  cu privire la finanțarea postului de pompieri și salvatori pct.28 spune că bugetul 

de stat asigură finanțarea psp cu autocpeciale de intervenție utilaj și echipament specializat 

precum și pentru instruirea efectivului responsabil fiind inspectoratul cu mare regret pe 

parcursual a 8 ani de zile nu am avut de la bugetul de stat nici un leu 

• ? 

87. Rudnitcaia Alla Balti : la intrebare ade mai sus, optimizarea performantei si caracterului 

specific pina la sfirsitul anului 

• ? 

88. Cojusna primaria : Poate de revizuit salariile la cultura si scolile de arte(cu mult sint mai 

mari  fata de salariile  contabililor)si se vor gasi si pentru contabili. 

• ? 
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89. Jantuan Svetlana : Primaria Pirlita cu populatia 5800 persoane are in gestiune  7 institutii. 

Contabilitatea activeaza cu 2 contabili(cont.sef si contabil).Reesind din cele spuse cont-tea 

poate benificia inca de o unitate de contabil.  

• ? 

90. Primaria s.Colonita : de la distanta au activat doar cadrele didactice , ceilalti angajati e clar 

ca nu au putut sa activeze,  ne putem pomeni in situatia cind pe perioada pandemiei am 

achitat salariul si cind ea se inchee sa raminem si fara angajat și fara bani? 

• ? 


